
   
 

   
 

 

 
College van Gedeputeerde Staten 
Brabantlaan 1 
5216 TV ’s-Hertogenbosch 
‘s-Hertogenbosch, 22 juli 2024 
 

Betreft: Schriftelijke vragen aan het college van Gedeputeerde Staten op grond van artikel 31 van het 
Reglement van Orde.  

Over:  Waterschap wil grond rond Breda gaan onteigenen voor betere waterkwaliteit1 

 

Geacht college, 

Op 15 juli 2024 schreef het Algemeen Dagblad een artikel over de Big Jump. Hierin sprak Brabantse 
Delta dagelijks bestuurder Van de Berg uit om grond te gaan onteigenen om waterkwaliteit te 
verbeteren. 

Dit zei zij naar aanleiding van een verhoogd E-coli bacterie in de Mark door riool-overstorten uit 
België. 

Brabantse Delta ontvangt vanuit de “Bijdrage regeling Water en bodem Noord Brabant2” behoorlijk 
wat geld vanuit de provincie. Daarnaast ook nog uit de Subsidieregeling water en bodem Noord-
Brabant3 

Wij hebben hier de volgende vragen over: 

1. Heeft u kennis genomen van de uitspraak van dagelijks bestuurder, mevrouw Van de Berg 
van Brabantse Delta? 

2. Deelt u de mening van deze uitspraak over onteigening door een dagelijks bestuurder van 
een Brabantse waterschap? 

3. Bent u het met ons eens dat dit soort uitspraken, door vervuiling vanuit het buitenland, niet 
ten goede komt aan bestuurlijke geloofwaardigheid ? 

4. Kunt u toelichten hoe provincie Noord-Brabant de financiële ondersteuning van het 
waterschap Brabantse Delta structureert en in hoeverre deze afhankelijkheid de 
beleidsvoering van het waterschap beïnvloedt? 

5. Mag het geld vanuit de bijdrageregeling door het Waterschap gebruikt worden voor de 
juridische procedures om tot onteigening over te gaan? 

6. Mag het geld uit de subsidieregeling door het Waterschap gebruikt worden voor de 
juridische procedure om tot onteigening over te gaan? 

7. Zo nee, hoe borgt U, dat U er op toe ziet dat dit niet gebeurd? 

 
1 Waterschap wil grond rond Breda gaan onteigenen voor betere waterkwaliteit: ‘Tijdsdruk is heel hoog’ | Breda | AD.nl 
2 Regeling van Gedeputeerde Staten van de provincie Noord-Brabant van 1 november 2022, houdende regels omtrent de verstrekking van 
bijdragen ten behoeve van projecten op het gebied van water en bodem (Bijdrageregeling water en bodem Noord-Brabant) | Lokale wet- 
en regelgeving (overheid.nl) 
3 Regeling van Gedeputeerde Staten van de provincie Noord-Brabant van 1 november 2022, houdende regels omtrent de verstrekking van 
subsidies ten behoeve van projecten op het gebied van water en bodem in de provincie Noord-Brabant (Subsidieregeling water en bodem 
Noord-Brabant) | Lokale wet- en regelgeving (overheid.nl)  

https://www.ad.nl/breda/waterschap-wil-grond-rond-breda-gaan-onteigenen-voor-betere-waterkwaliteit-tijdsdruk-is-heel-hoog~ad0e48c1/
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR683376/3
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR683376/3
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR683376/3
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR683377/4
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR683377/4
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR683377/4


   
 

   
 

8. In hoeverre stelt de onteigeningsmogelijkheid in de omgevingswet eisen aan oorzaak en 
gevolg. Of anders geformuleerd: Is onteigenen mogelijk als niet is aangetoond dat de 
onteigening het gesignaleerde probleem oplost? In dit geval onteigenen grond vanwege te 
vervuild water, waarbij het vervuilde water zich niet op de te onteigenen grond bevindt. 

9. Wat is de visie van de provincie Noord-Brabant op het gebruik van onteigening als middel om 
milieudoelen te bereiken, specifiek in het kader van waterkwaliteit en vervuilingsbestrijding? 

10. Hoe coördineert de provincie haar milieubeleid met dat van het waterschap, specifiek met 
betrekking tot riool-overstorten en de daarmee samenhangende watervervuiling? 

11. Wat is de visie van de provincie Noord-Brabant op het gebruik van onteigening als middel om 
milieudoelen te bereiken, specifiek in het kader van waterkwaliteit en vervuilingsbestrijding? 

12. Past deze vorm van onteigening in de aanwijzingen naar het Waterschap in de 
Omgevingsverordening? 

13. Op welke juridische basis berust de betrokkenheid van de provincie bij de grondposities en 
onteigeningsbeleid van het waterschap? Zijn er wettelijke kaders of provinciale richtlijnen die 
deze acties ondersteunen? Zo nee, om welke reden niet? 

14. Heeft u met het Waterschap al overleg gehad over mogelijke onteigeningsprocedures? 
15. Welke stappen onderneemt de provincie om transparantie te waarborgen in de 

besluitvorming rond onteigening en grondbeleid, zowel richting het publiek als interne 
stakeholders? 

 

Wij zien de antwoorden graag tegemoet, waarvoor bij voorbaat hartelijk dank. 

Met vriendelijk groet, 

Namens de BBB Fractie 

Marco Havermans 


